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8 maja 2014 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Ireneusza Rasia (PO), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– projekt opinii w sprawie projektu zmiany planu finansowego Funduszu 
Rozwoju Kultury Fizycznej na rok 2014.

W posiedzeniu udział wzięli: Bogusław Ulijasz podsekretarz stanu w Ministerstwie Sportu i Turystyki 
wraz ze współpracownikami, Piotr Marszałek dyrektor Centralnego Ośrodka Sportu w Warszawie 
wraz ze współpracownikami, Grzegorz Jasionek główny specjalista kontroli państwowej Najwyższej 
Izby Kontroli, Ariel Wojciechowski przewodniczący Samorządu Studentów Akademii Wychowania 
Fizycznego w Warszawie.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Anna Czechowska i Krzysztof Majer  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Szanowni państwo, zgodnie z listą obecności stwierdzam kworum i otwieram posiedze-
nie Komisji. Witam po raz kolejny pana ministra Ulijasza – mieliśmy okazję spotkać się 
rano. Pan minister w Ministerstwie Sportu i Turystyki zajmuje się sprawami inwestycji. 
W ramach kompetencji pana ministra, będziemy mogli porozmawiać również o innych 
kwestiach. Witam przedstawicieli Ministerstwa Finansów oraz dyrektora Centralnego 
Ośrodka Sportu.
Szanowni  państwo,  porządek  dzienny  przewidywał  informację  ministra  sportu 

i turystyki na temat opłat dodatkowych pobieranych od inwestycji strategicznych dla 
polskiego sportu w latach 2010-2013 – kontynuacja. Pamiętają państwo, że szukaliśmy 
rozwiązania, aby na niekomercyjne, duże obiekty sportowe, nie nakładano tak wysokiej 
taksy, która wyniszcza centralne ośrodki sportu. Jeśli chodzi o drugi punkt porządku 
dziennego, odbyło się w Wałczu spotkanie, z inicjatywy pana dyrektora Marszałka. Bra-
łem w nim udział, wraz z ministrem Biernatem. Obecni byli wszyscy dyrektorzy COS 
w Polsce, wraz z wójtami, burmistrzami i prezydentami miast, na terenie których COS 
prowadzą działalność. Uzyskaliśmy ideowe wsparcie, aby szukać rozwiązania. Liderzy 
władz samorządowych dostrzegają sens tego rodzaju działań. Potrzeba systemowych 
rozwiązań i ograniczenia podatków – które rosną, ale nie tak drastycznie, aby rozłożyć 
finanse COS oraz przygotowań olimpijskich. Prace prawników nad rozwiązaniem trwają. 
W dniu dzisiejszym rozmawialiśmy z ministrem, jeszcze nie jesteśmy w stanie przedsta-
wić właściwego rozwiązania problemu. Jesteśmy na etapie budowania propozycji, którą 
przedłożymy ministrowi finansów. Dopiero w czerwcu będzie możliwe zrealizowanie tej 
debaty w pełni.
Proszę o zrozumienie i przyjęcie mojego wniosku o wykreślenie tego puntu z plano-

wanego porządku obrad. Nie robimy tego ad Kalendas Graecas, cały czas pracujemy, 
musimy zakończyć sprawę. W dniu wczorajszym pan poseł Tadeusz Tomaszewski przed-
stawił wniosek, aby wzmocnić głos ministra sportu i turystyki, który poinformował nas 
o zwolnieniu kolejnych środków w ramach Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. Pan 
minister swój wniosek o to skierował do Ministra Finansów. Podczas posiedzenia prezy-
dium Komisji została przygotowana opinia w tej sprawie. Mają ją państwo przed sobą. 
Chciałbym wprowadzić punkt dotyczący tej opinii do porządku dziennego. W związku 
z tym, w planie pracy w dniu dzisiejszym doszłoby do dwóch zmian – przełożenia pro-
cedowania punktu porządku dziennego, który przewidywaliśmy rozpatrzyć w dniu dzi-
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siejszym i wprowadzenie rozpatrzenia projektu opinii prezydium w sprawie projektu 
zmiany  planu finansowego Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej  na rok  2014. Czy 
po tych wyjaśnieniach ktoś ma zastrzeżenia do tej zmiany?

Poseł Jan Tomaszewski (PiS):
Panie ministrze, kwota jest za mała.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Nie słyszę zgłoszeń w tej sprawie. Zmiany w porządku dziennym zostały przyjęte, wobec 
braku sprzeciwu. Przystępujemy do rozpatrzenia projektu opinii w sprawie projektu 
zmiany planu finansowego Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na rok 2014. Projekt 
opinii został państwu dostarczony. Odczytam jego treść. Rozumiem, że otrzymali pań-
stwo również wystąpienie pana ministra Biernata do Ministra Finansów, o którym zosta-
łem poinformowany. Nasza opinia brzmiałaby w sposób następujący: „Komisja Kultury 
Fizycznej, Sportu i Turystyki zapoznała się z pismem Ministra Sportu i Turystyki z dnia 
24 kwietnia 2014 r. w sprawie zmiany planu finansowego Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej na 2014 r. Zmiany planu finansowego Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej 
na rok 2014, zdaniem Ministra Sportu i Turystyki są niezbędne do dalszej, prawidłowej 
i efektywnej realizacji zadań z zakresu kultury fizycznej, szczególnie w obszarze sportu 
dzieci i młodzieży oraz w zakresie wsparcia zadań inwestycyjnych obiektów sportowych. 
W związku z tym Komisja Kultury Fizycznej Sportu i Turystyki w pełni popiera zapro-
ponowane zmiany przedstawione przez resort sportu i zwraca się z prośbą do Ministra 
Finansów o ich przyjęcie”. Proponuję usunięcie sformułowania „w pełni” – taka byłaby 
zaproponowana przeze mnie autopoprawka. Wiadomo, że jeśli coś popieramy, to w pełni.

Poseł Jan Tomaszewski (PiS):
Ewentualnie podwyższenie środków.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Proponujemy podwyższenie środków, nie będziemy się licytowali, panie pośle. Proponuję 
wprowadzenie wspomnianej przed chwilą autopoprawki. Bardzo proszę, głos ma pan 
poseł Tadeusz Tomaszewski.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Czy mógłby pan przewodniczący powtórzyć ostatnie zdanie zaproponowanej opinii?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
„W związku z tym Komisja Kultury Fizycznej Sportu i Turystyki popiera zapropono-
wane zmiany przedstawione przez resort sportu i zwraca się z prośbą do Ministra Finan-
sów o ich przyjęcie”.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Powinno być „wnosi do Ministra Finansów o ich przyjęcie”. Jesteśmy Komisją sejmową, 
a nie petentem.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Uwzględniam tę poprawkę. Czy ma pan jeszcze jakieś uwagi odnośnie do opinii?

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Nie, ale korzystając z obecności pana ministra…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Może najpierw przyjmiemy opinię?

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Sprawa, którą chcę poruszyć jest z tym związana.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Chce pan coś dodać do opinii?

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Pragnę zapytać o szczegóły wniosku, jaki pan minister Biernat złożył do Ministra Finansów.
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Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Proszę bardzo.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Pan minister Biernat po raz pierwszy korzysta z możliwości wystąpienia do Ministra 
Finansów o zmianę planu finansowego Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. Dobrze, 
że tak się dzieje. Na konieczność podjęcia tego rodzaju działań posłowie zwracali uwagę 
podczas wielu posiedzeń Komisji. Wniosek  został  złożony  o kwotę na poziomie  10% 
środków  odłożonych  w nadwyżce  FRKF,  z uwzględnieniem  drobnego  przesunięcia, 
do jakiego doszło pod koniec ubiegłego roku. Łącznie nie będzie to kwota 27 mln zł, ale 
mniej – 19.715 tys. zł. Panu ministrowi przyświecają dwa cele – wydatki na inwestycje 
oraz na sport wszystkich dzieci. Chciałbym zapytać na jakie cele ministerstwo planuje 
przeznaczyć w ramach programu Sport Wszystkich Dzieci te środki finansowe? Jeśli pan 
minister nie będzie w stanie odpowiedzieć w dniu dzisiejszym – rozumiem, że jest pan 
nowym członkiem kierownictwa ministerstwa – będę wdzięczny za skierowanie infor-
macji pisemnej do Wysokiej Komisji, zgodnie z tradycją.
Druga sprawa dotyczy zamiarów ministerstwa w zakresie planów inwestycyjnych. 

Są one co prawda ogólnie opisane w przedstawionym nam dokumencie – chodzi o rozbu-
dowę hal tenisowych, przeznaczonych na cele szkoleniowo-treningowe oraz zadaszenie 
jednego z torów łyżwiarskich, aby można było prowadzić tam treningi. Oczywiście nie 
będzie to tor, który spełniałby wymogi organizacyjne wielkich imprez sportowych, ale 
sądzę, że będzie to ważny pierwszy krok w tę stronę, zwłaszcza, że podejmie się działa-
nia na terenie COS. Jest to istotne.
Chciałbym zapytać również o inną kwestię – w ramach opisu kosztów realizacji zada-

nia napisano o kosztach wewnętrznych – postępowania sądowego oraz prokuratorskiego. 
Zwiększono tę kwotę o 1 mln zł. Czego dotyczy postępowanie prokuratorskie i sądowe, 
którego stroną jest Fundusz Rozwoju Kultury Fizycznej? Bylibyśmy wdzięczni za infor-
mację. Oczywiście ta zmiana ma charakter neutralny, dochodzi bowiem do zmniejszenia 
opłat bankowych, ale muszą być jakieś przyczyny. Nie pamiętam, aby ta sprawa była 
sygnalizowana, choć pamięć bywa ulotna. Czego dotyczy to postępowanie?
Ostatnia sprawa,  jaką chciałem poruszyć dotyczy wpływów do Funduszu Rozwoju 

Kultury Fizycznej. Dysponujemy  prognozą  z pierwszego  kwartału,  z której wynika, 
że odpłaty są zgodne z planem, a nawet ciut większe. Jeśli ten stan się utrzyma, w dru-
gim półroczu, jeśli minister będzie miał skonkretyzowane zadania – wiele mieliśmy pro-
pozycji – nadal będzie mógł korzystać z rozwiązania prawnego, które umożliwia zwięk-
szenie wydatków środków z Funduszu. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dziękuję. Panie ministrze, proszę o odpowiedź.

Podsekretarz stanu w MSiT Bogusław Ulijasz:
Odpowiem jednym zdaniem, panie przewodniczący. Wysoka Komisjo, zgodnie z sugestią, 
odpowiedź przekażemy na piśmie, aby wyczerpać temat w 100% i przedstawić informa-
cje w zakresie wszystkich poruszonych przez pana posła kwestii.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (SLD):
Ponieważ dopiero rozpoczynamy współpracę, przyjmujemy takie rozwiązanie. Następ-
nym razem będziemy mieli mniej zrozumienia w stosunku do osoby, która w kierownic-
twie odpowiada za te sprawy.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dziękuję panu ministrowi za udział oraz za przyjacielskie przyjęcie pana ministra, po raz 
pierwszy podczas posiedzenia naszej Komisji. Zbliżamy się do zakończenia obrad. Nie 
słyszałem zgłoszeń dotyczących zmiany treści opinii, oprócz autopoprawki prezydium 
oraz wcześniejszej zmiany – wykreślenia słów „w pełni”. Proponuję, abyśmy przyjęli 
tę opinię, jeśli nie usłyszę sprzeciwu. Nie ma potrzeby poddawać jej pod głosowanie. Nie 
słyszę sprzeciwu, wszyscy są za. Dziękuję. Zamykam posiedzenie, wobec wyczerpania 
porządku dziennego obrad Komisji.


